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BR.0002.22.2016        
 

Protokół Nr XXII/16 
z XXII  sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 28 września 2016 roku 
 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Świerczewskiego 2 w 
Rynie ; w godz.15:00 do 16:30. 
                
 W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 

 Sekretarz Gminy - Barbara Kowalska 

 Radca Prawny     - Teresa Dąbrowska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy 
 
Porządek posiedzenia:       

 
                                  Porządek obrad: 
 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2016r. 
8. Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości zabudowanej   
    budynkiem mieszkalnym przy ul. Polnej 1 w Rynie.                                                           
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości.                     
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  
      transportowych.                                                                                                                
12.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2016r.                                   
13.Sprawy rożne.      
14.Zamknięcie posiedzenia. 
                                          
Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Filipek- Przewodniczący Rady Miejskiej. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W momencie stwierdzania 
prawomocności w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.2 Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Filipek- Przewodniczący Rady Miejskiej- poddał pod głosowanie proponowany porządek 
obrad. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie w obecności 15 radnych. 
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Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Uwag do protokółu nie wniesiono. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty przez Radę Miejską 
większością głosów. Za przyjęciem protokółu – głosowało 14 radnych; przeciw-  nie było; 1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w   
        okresie między sesjami. 
 
Pan J. Filipek- Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że w okresie od ostatniej sesji nie 
wpłynęły do Rady Miejskiej żadne pisma. Dodał, że w ostatnią niedzielę uczestniczył w zawodach 
strzeleckich na ryńskiej strzelnicy oraz w podsumowaniu tygodnia Cittaslow, które odbyło się na 
Zamku w Rynie. 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między     
         sesjami - sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
1/ Sołectwo Rybical, przy udziale Ryńskiego Centrum Kultury, zorganizowało Dożynki Gminne 
2/ odbyła się uroczysta gala z okazji 70-lecia istnienia Mazurskiego Banku Spółdzielczego w   
    Giżycku 
3/ odbyło się spotkanie poświęcone sytuacji szpitala powiatowego w Giżycku,  na którym padło  
   stwierdzenie, że gminy powinny dokładać się do utrzymania szpitala w kwocie 6 zł od jednego   
   mieszkańca; natomiast na szkoleniu budżetowym zorganizowanym przez Regionalna Izbę   
   Obrachunkową uprzedzano, aby nie angażować się zbytnio w sprawy szpitali ponieważ w  
   ministerstwie zdrowia trwają mocno zaawansowane prace na temat zmian sytemu finansowania   
   szpitala 
4/ rozstrzygnięty został konkurs na wolne stanowisko w księgowości i nowy pracownik przyjedzie  
   do pracy z dniem 1października 
5/ w wyniku protestu 55 samorządów w sprawie zamknięcia małego ruchu przygranicznego z   
   obwodem kaliningradzkim wojewoda zorganizował spotkanie podając powody dla których ten  
   ruch nie został przywrócony 
6/ został złożony wniosek na przebudowę ulicy H. Sawickiej i Mazurskiej  
7/ został wyłoniony wykonawca na realizację inwestycji wodno-kanalizacyjnej na ul. Ogrodowej 
8/ podpisano umowę na wykonanie drogi Wejdyki-Krzyżany  
9/ odbyła się konferencja poświęcona wdrażaniu  aktualizacji strategii województwa  
10/ przeprowadzony został przegląd gwarancyjny drogi w Wejdykach ; wykonawca został  
      zobowiązany do usunięcia usterek 
11/ w Rynie odbył się tydzień Cittaslow, tydzień aktywności mieszkańców . 
 
Ad.6 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Pan J. Brant poinformował, że w Sołectwie Szymonka odbyło się zebranie wiejskiej w sprawie 
ustalenia zadań do realizacji w ramach funduszu sołeckiego na rok 2017r. i w trakcie zebrania 
wynikło, że Burmistrz MiG swoim zarządzeniem zmienił z 20% na 10% wysokość środków, które 
można wykorzystać na imprezy kulturalne. Mieszkańcy pytają czym, spowodowana została ta 
obniżka. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że obniżka wynika z literatury dotyczącej 
wykorzystywania funduszy sołeckich , w której się mówi, że zbyt wiele środków występuje pod 
nazwą tzw. imprez integracyjnych. Wszystko to, co jest związane z imprezami integracyjnymi w  
większości powinno pochodzić ze środków własnych. Wszystkie takie zakupy kwestionowane są 
przez RIO. Ten fundusz został obniżony również dlatego, aby zaangażować również pieniądze 
mieszkańców. 
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Pan J. Brant zwrócił uwagę na fakt, że na stronie BIP zarządzenia Pana Burmistrza przestały się 
publikować 24 maja br. i od tamtej pory nie ma na stronie aktualnych zarządzeń. 

Poinformował, że mamy dzieci dojeżdżających z Szymonki przekazały, że dwa tygodnie 
temu kierowca wysadził dzieci po drodze, bo w międzyczasie dostał telefon, że pod szkołą jest 
kontrola. Dlatego na ulicy H. Sawickiej dzieci otrzymały polecenie, aby wysiąść i poszły dalej 
piechotą do szkoły.   

Dodał, że w związku z tym panie, które są opiekunkami dzieci nie powinny być 
pracownikami Mobilesu, tylko pracownikami gminy, bo wtedy będą działały w interesie dzieci, a nie 
przewoźnika. Podkreślił, że odnosi wrażenie, że im więcej się dyskutuje na temat dowozów, tym 
jest gorzej. Bo, to co wyprawiają kierowcy, przewoźnik jest klęską niepowodzeń, a przede 
wszystkim uderza w bezpieczeństwo naszych dzieci.  
 
Pan K. Cybul – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – odpowiedział, że miała miejsce taka 
sytuacja przy okazji kontroli Inspekcji Ruchu Drogowego. Dzieci zostały wysadzone na przystanku 
na Placu Wolności i przyszły z  opiekunką pod szkołę. Temat przewozów staje się naszej gminie 
medialny, bo wydzwaniają w tej sprawie również redaktorzy gazety. Na poniedziałkowej Komisji 
Oświaty poruszano szereg wniosków dotyczących zatrudniania opiekunek np. przez  w Zespół 
Szkolno-Przedszkolny. Podkreślił, że wspólnie z Panem Burmistrzem oraz Panią Sekretarz podjęte 
zostaną kroki, aby zmusić tą firmę do zmiany nastawienia w dowożeniu, zdyscyplinowania 
kierowców. Zostanie opracowana nowa specyfikacja i dowóz będzie funkcjonował lepiej. 
Poinformował, że jest po rozmowach z opiekunkami, w piątek spotkał się z  Kierownikiem 
Świetlicy, aby poprawić jakość w odprowadzaniu i bezpieczeństwo dzieci.  
 
Pan S. Kożuszko stwierdził, że wszyscy wiedzą z jaką prędkością jeżdżą kierowcy dowożący 
dzieci, które siedzą z plecakami na fotelu, i  buzią dotykają fotel znajdujący się przed nimi. 
Opiekunki powinny zwracać uwagę na to, aby dzieci nie siadały z plecakami na plecach,  ponieważ 
przy jakimś gwałtownych hamowaniu dziecko uderzy w oparcie o znajdujące się przed nim. 
 
Pan J. Filipek stwierdził, że gdyby udało się zatrudnić opiekunki w ramach szkoły, to wtedy łatwiej 
byłoby cokolwiek wyegzekwować. 
 
Ad.7 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2016r. – sprawozdanie  
        stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił informację z realizacji wykonania budżetu za I 
półrocze br. Podkreślił, że mankamentem jest realizacja dochodów i wydatków majątkowych . Niski 
plan dochodów majątkowych wynika z tego, że nie ma ich uwzględnionych w budżecie. Bo, 
przyjęta została taka zasada, że dopóki nie ma umowy na dofinansowanie środki nie są 
wprowadzane do budżetu. W dalszym ciągu jeszcze nie zostały uruchomione środki z 
Regionalnego Programu Operacyjnego, a także innych programów. Czekamy również na decyzję 
Urzędu Marszałkowskiego na ogłaszane konkursy. Mamy problem związany ze stowarzyszeniem 
WJM, gdzie mamy zagwarantowane jakieś pieniądze mimo, że procedury trwają długo chociaż są 
podpisane już dwie preumowy.   
 
Pani I.Olszewska – Skarbnik Gminy – poinformowała, że Regionalna Izba Obrachunkowa 
pozytywnie zaopiniowała przedłożona przez Burmistrza MiG informację o przebiegu wykonania 
budżetu za pierwsze półrocze 2016r.  
Dodała, że na 30 czerwca br. wystąpiła nadwyżka budżetowa w kwocie  4 614 695,00 zł. 
Planowane było zaciągnięcie kredytu, ale nie został on jeszcze zaciągnięty. Oprócz tego zostały 
zmniejszone rozchody o  672  000,00 zł oraz wprowadzono wolne środki z roku 2015 w wysokości 
1 268 103,58 zł. Łączna kwota długu . wynosi 3 967 443,00 zł. tj. 15,66 % planowanych dochodów 
ogółem. 
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Ad.8 Informacja o realizacji inwestycji na terenie Miasta i Gminy. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił realizację inwestycji. Poinformował,  że: 
- budowa sieci wodno- kanalizacyjnej w Mioduńskiem – kończony jest projekt, wkrótce będzie   
  wydana decyzja celu publicznego 
- budowa sieci wodno- kanalizacyjnej do zabudowy kolonijnej – jest robiony projekt, po wyłonieniu  

   wykonawcy 

- przebudowa dróg gminnych : Wejdyki-Krzyżany - wykonawca wszedł już na budowę 

- przebudowa drogi powiatowej Krzyżany – została zrealizowana 

- przebudowa odcinka drogi w Jeziorku – został wyłoniony wykonawca 

- Mazurska Pętla Rowerowa -  przeszło to do fazy projektowej ; chcą zaprojektować ścieżki o  

  szer.2 m ,co jest niemożliwe do wykonania na wąskich drogach gminnych 

- etap III nabrzeża Jez. Ryńskiego - jest opracowany projekt i pozwolenie na budowę, czekamy na   

  studium wykonalności, która ma być zrobione do 15 października   

- adaptacja budynku poszkolnego na mieszkania w Sterławkach - jest wstępna koncepcja  

  projektowa zamiany budynku na lokale mieszkalne ; wcześniej była decyzja rady  o   

  przeznaczeniu lokali mieszkalnych w tym budynku do sprzedaży, jednak nie było zainteresowania  

 - zakup kamery termowizyjnej dla OSP - zakupem zajmuje się Państwowa Straż Pożarna 

- zakup samochodu dla OSP - wniosek jest w trakcie oceny merytorycznej 

- modernizacja oświetlenia ulicznego - jest wykonywany projekt dla osiedla na ul. Świerczewskiego  

- rewitalizacja dwóch placów w mieście - przesłano projekty preumów  

- adaptacja działki na "Zakątek zadumy" - jest wykonywany projekt i planowane jest złożenie  

  wniosku do strategii lokalnej PO"Ryby" 

- ułożenie polbruku przy świetlicy w Szymonce - w trakcie realizacji 
- rekultywacja działki gminnej w Monetkach - jeszcze nie wykonana 
- Canki budowa wiaty - zakupiono materiały  
- budowa "Parku Edukacji" - jest wykonany projekt,  
- budowa pomostów w Ławkach, Kronowie, Prażmowie i Rybicalu - zrealizowana 
- rekultywacja działki w Mioduńsku - wykonawca miał usunąć usterki 
- zakupiono traktorki do koszenia  w Słabowie, Knisie i Sterławki 
   Burmistrz dodał, że nowo powstałe sołectwa :Canki i Głąbowo bardzo angażują sie w pracę na    

   rzecz swoich sołectw. 

- robione są remonty dróg 

 

Pan J. Filipek stwierdził, że ubolewa nad tym, że oświetlenie nie zostało uzupełnione. Pan 

Burmistrz  na którejś z komisji obiecał, że będzie wykonany audyt oświetlenia. Niewiele juz zostało 

w mieście tych dróg nieoświetlonych i warto było by to zrobić.  

 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że trzeba mieć świadomość, że do każdego 
zadania musi być przeprowadzona procedura przetargowa. Istotne jest, aby w tym nie popełnić 
żadnego błędu, zwłaszcza tam gdzie jest dofinansowanie. Każdy przetarg podlega kontroli przez 
instytucję dofinansowującą. W wielu gminach robione są audyty dotyczące oświetlenia ulicznego i  
u nas tez zostanie ogłoszony nabór ofert na audyt.  
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości zabudowanej   
        budynkiem mieszkalnym przy ul. Polnej 1 w Rynie.                                                           
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - przedstawił projekt uchwały dotyczący przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym na rzecz najemcy. 
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Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek -Przewodniczący Rady –  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym przy ul. Polnej 
1 w Rynie.                                                           

 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie   
w obecności 15 radnych. 
 
Uchwała Nr  XXII/156/15 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 

 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości.                     
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - przedstawił projekt uchwały dotyczący ustalenia stawek podatku 
od nieruchomości.                     
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady –  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
ustalenia stawek podatku od nieruchomości.                     
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie w 
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr  XXII/157/15 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  
          transportowych.                                                                                                                
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - przedstawił projekt uchwały. Poinformował, że na posiedzeniu 
Komisji Rozwoju padła propozycja obniżenia stawki  : od autobusów, o liczbie miejsc do siedzenia 
poza miejscem kierowcy: ( paragraf 1pkt 7) 
- mniejszej niż 22 miejsca –  1070,00 zł 
- równej lub większej niż 22 miejsca – 1430,00 zł. 
Burmistrz wniósł autopoprawkę do projektu w powyższym zakresie. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, z autopoprawką. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady –  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, z autopoprawką.                                                                                                              
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie w 
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr  XXII/158/15 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2016r.                                   
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - poinformował, że zbliża się czas ogłaszania konkursu przez 
Lokalna Grupę Rybacką i jest propozycja, aby złożyć wniosek na ułożenie masy bitumicznej na 
ulicy Jaśminowej, gdzie jest 13 działek pod zabudowę. 
 
Pani I. Olszewska - Skarbnik Gminy - przedstawiła projekt uchwały. 
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Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego , Rolnictwa, Finansów i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. . 
 
Pan A. Majgier wyraził sprzeciw, że po raz kolejny ul. Krzywa została pominięta w modernizacji, a 
planowany jest remont jakiejś nowopowstałej ulicy Jaśminowej. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady –  stwierdził, że Pan Burmistrz obiecał, że na drugi rok ul. 
Krzywa zostanie zrobiona. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - odpowiedział, że w ramach remontu. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady –  poinformował, że w ramach komisji był na tej ulicy i 
mieszkańcy byli niezadowoleni  z takiego przebiegu sprawy. Wraził nadzieję, że ulica Krzywa 
znajdzie odzwierciedlenie w budżecie na przyszły rok. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - poinformował, że wpłynęło pismo od mieszkańców Grzybowa, 
że oni też chcą drogę asfaltową. 
 
Pan A.Majgier stwierdził, że pismo dopiero  płynęło. Dodał, że może należy zapytać radnego 
Szewczyka, ile oni czekali zanim położono asfalt. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - odpowiedział, że rozumie radnego Majgiera, że chce zadowolić 
mieszkańców ulicy Krzywej, natomiast należy patrzeć globalnie, a nie tylko poprzez ulicę Krzywą. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady –  odpowiedział, że ulica Krzywa jest ulicą położoną w 
Rynie. Niezależnie od tego, czy Pan Majgier tam mieszka, czy nie , tam mieszkają również 
mieszkańcy naszej gminy. 
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady –  poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
zmian budżetu gminy Ryn na 2016r. 

 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta przez Radę jednogłośnie w 
obecności 15 radnych. 
Uchwała Nr  XXII/159/15 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.13 Sprawy rożne.      
 
Pan J. Brant stwierdził, że poprzednia rada podjęła uchwałę o wysokości opłat za wynajęcie 
świetlicy. Pan Burmistrz obiecał mieszkańcom, że przemyśli  sprawę wysokości tych opłat. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - odpowiedział, że być może ta stawka zostanie obniżona, 
chociaż wcale nie jest wygórowana. Dodał, że skala tych wynajęć jest taka, że można sobie 
pozwolić na zmniejszenie tej stawki i nie uchwałą Rady  tylko zarządzeniem Burmistrza. 
 
Pan S. Bojarski - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu - stwierdził, że został przysłany tutaj przez 
Radę Powiatu, aby porozmawiać z Radą, Panem Burmistrzem porozmawiać. Pan Burmistrz już w 
trakcie sesji wspomniał o środkach, które miały być przekazane szpitalowi powiatowemu w 
Giżycku. Zostały jednak wstrzymane. W związku z tym Rada prosi o ponowne rozpatrzenie tego 
wniosku, który został przyrzeczony, a nie uzyskał odzwierciedlenia w przyrzeczeniu. Z tym, że 
wszystkie gminy i miasto Giżycko obiecane środki przekazały. Tylko Ryn wstrzymał się od 
przekazania środków. Szpital giżycki świadczy usługi dla ludności powiatowej i nie tylko, również 
dla ościennych powiatów. Powiat jest w bardzo trudnej sytuacji finansowej. Może do końca roku 
wyjaśni sie sprawa szpitala i może powiat odzyska szpital od spółki. Wtedy może będziemy inaczej 
tym szpitalem zarządzać. W tej chwili spółka " Nowy szpital" generuje długi. 
Poinformował, że wszystkie komisje powiatu pozytywnie oceniły pomoc w remoncie ul. H. 
Sawickiej i Mazurskiej i jutro na sesji Rady Powiatu ta uchwała zostanie na pewno przyjęta.  
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Poinformował ponadto, że powiat dokończy w tym roku drogę powiatową Sterławki - Tros,  łącznie 
z chodnikiem, jak również naprawę dróg między Słabowem, a Krzyżanami.  
W związku z tym, że jest jedynym radnym powiatu z terenu miasta i gminy Ryn poprosił o to, aby 
Rada Miejska nawiązała większą współpracę z Radą Powiatu. Bo, ciepła współpraca, dialog 
pomoże rozwiązać wiele różnych spraw. Poinformował, że jego obecność w radzie tego roku była 
bierna , za co się wstydzi, ale były takie okoliczności. Jest nowy Przewodniczący Rady wraził więc 
nadzieję, że ta współpraca zostanie ożywiona.  
 
Pan J. Filipek - Przewodniczący Rady –  odnośnie współpracy stwierdził, że myśli, że zaczątek tej 
współpracy już jest. Chociażby obecność Pana Bojarskiego na dzisiejszej sesji. Dodał, że na 
pewno dla dobra gminy cała Rada Miejska będzie współpracowała z Radą Powiatu. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG - odnosząc się do wypowiedzi Pana S. Bojarskiego poinformował, 
że droga Sterławki-Jeziorko-Tros w tym roku będzie zrealizowana tylko do kawałka miejscowości, 
bez żadnych chodników. W sprawie drogi Słabowo-Krzyżany-Ryn dodał, że  w partnerstwie do 
naszego wniosku, powiat wykonał przebudowę skrzyżowania w obrębie świetlicy w Krzyżanach. 
Poinformował, że w tym roku gmina Ryn w ramach współpracy z powiatem w ramach dróg 
przeznaczyła : 200 000 zł na drogę w Jeziorku, 100 000 zł na Rudówkę, około 50 000 zł na małe 
odcinki dróg, 200 000 zł na przebudowę drogi Knis.  
Poprosił Pana S. Bojarskiego, aby przekazał, że cenimy sobie współpracę, ale ma być ona 
równomierna.  
 
Pan S. Bojarski poinformował, że wydatki gminy Ryn nie są mu obce. Wszystkie gminy w powiecie 
dotują, żeby te drogi były na miarę XXI wieku. Dodał, że najbardziej zaawansowana gminą są 
Wydminy i tam ta współpraca jest bardzo dobra. Powiat giżycki ma 360 km dróg powiatowych . W 
mieście Giżycko jest 18 ulic powiatowych. Stwierdził, że wyborcom obiecał, ze będzie na głowie 
stawał, żeby zrobić drogę asfaltową do Jeziorek. I etapami ta droga jest robiona. W fatalnym stanie 
jest droga powiatowa do Kronowa i ona też wymaga naprawy w przyszłym roku, bo w tym roku nie 
da rady. Odnośnie drogi do Grzybowa stwierdził, że jest to droga gminna, której stan urąga jakości. 
 
Pan J .Brant podkreślił, że jego zdaniem nie na tym ma polegać współpraca między powiatem, a 
naszą gminą, żebyśmy sobie wytykali, kto ile komu dał. Bo, ta współpraca to nie tylko przekazane 
przez gminę pieniądze, ale też dodatkowe punkty w konkursach. Ponadto, gmina może nie dawać 
pieniędzy na drogi, ale wtedy powiat nigdy ich nie zrobi. Gdybyśmy oczekiwali, żeby każdy 
zarządca drogi zrobił nam asfalt, zadbał o drogę i jeszcze w miejscowościach zrobił oświetlenie, to 
byśmy się nie doczekali. Przystanek w Cankach nie jest jakąś kosmiczną inwestycją, ale 
praktycznie była ona nie przeskoczenia, jednak wspólnie udało się coś w tej sprawie zrobić. Tak 
samo i z powiatem. Zrobiono 800 m nawierzchni przy Hermanowej Woli i może za rok będzie 
następne 800m. Stwierdził, że on ze swojej strony i na pewno większość radnych deklaruje chęć 
współpracy z powiatem i z jedynym radnym powiatowym z naszej gminy. 
 
Pan A. Majgier stwierdził, że jeśli chodzi o drogi to współpraca z powiatem jest bardzo dobra i nie 
ma żadnego problemu z dofinansowaniem, ale generalnie chodzi o szpital. Podkreślił, że 
większość ma wątpliwości co do funkcjonowania tego szpitala. Bo, czy to nie jest ładowanie 
pieniędzy w coś, co nie jest nasze. Gdyby wiadomo na czym stoimy, gdyby to ktoś wyjaśnił to 
może potoczyłoby się inaczej. Dodał, że ostatnia dotacja, darowizna rady miejskiej została 
wykorzystana, na coś zupełnie innego. Miał być zakupiony jakiś aparat, a kupiono łóżka i o tym nikt 
nie poinformował.  
 
Pan A. Jarmołowicz zapytał , jak jest decyzja w sprawie budynku poszkolnego w Sterławkach 
Wielkich.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG-  odpowiedział, że jest wykonywany projekt adaptacji tego 
budynku na komunalne lokale mieszkalne. Wcześniej postanowiono przeznaczyć ten budynek do 
sprzedaży na lokale mieszkalne, ale nie było woli kupienia. Potem planowano tam stworzyć, 
wspólnie z powiatem, dom pomocy, ale to też nie wypaliło. 
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Pan S. Bojarski stwierdził, że w sprawie budynku w Sterławkach przedstawiciele powiatu 
poprzedniej kadencji  kilkakrotnie przyjeżdżali do Pana Burmistrza. Był zrobiony projekt z 
przystosowanie do filii opieki społecznej w Giżycku. Tam miało przebywać 45-50 osób. Miała być 
obsługa salowa, pielęgniarki, lekarz. Projekt opiewał na 1 700 000 zł. Miało zostać podwyższone 
poddasze o 1,7m , miały zostać wzmocnione fundamenty. Wojewoda Pan Marian Podziewski 
przyrzekł wsparcie finansowe. Pan Burmistrz się wycofał. Chodziło o przekazanie za symboliczną 
złotówkę tego budynku dla starostwa powiatowego.  
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – odpowiedział, że gdyby Pan S. Bojarski zechciał prześledzić 
uchwały Rady Miejskiej w Rynie poprzedniej kadencji, to wiedział by, że była podjęta uchwała o 
przekazaniu w użyczenie, na rzecz starostwa,  budynku poszkolnego w Sterławkach Wielkich. 
Zaznaczył, że to nie Gmina Ryn się wycofała, lecz powiat po wyborach, które się odbyły. 
 
Pan S. Bojarski stwierdził, że miało być to za symboliczną złotówkę. 
 
Pan J. Karpiński - Burmistrz MiG – odpowiedział, że miało zostać to przekazane w użyczenie, czyli 
za darmo. 
 
Ad.14 Zamknięcie posiedzenia. 

 
W związku z wyczerpaniem porządku  Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie zamknął obrady 
XXII sesji. 
 

 

Protokółowała:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej   
              
Bożena Dybała  
                                                                                                 Jarosław Filipek 
 
 

 

 


